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Ministeren for forskning, innovation og videregående uddannelsers besva-
relse af spørgsmål S 3476 stillet af Mads Rørvig (V) den 7. juni 2012

Spørgsmål S 3476

Vil ministeren i forlængelse af svar på spørgsmål 116 – FIV alm. del forklare, 
hvorvidt han finder den nuværende udligning på 22.000 kr. rimelig, og hvis belø-
bet skulle være højere, hvor højt det i så fald efter ministerens opfattelse burde 
være?

Svar

Den fri og lige adgang til videregående uddannelser for alle borgere fra EU/EØS-
landene er sikret i EU-lovgivningen og betyder, at studerende fra EU/EØS-lande 
skal optages på lige vilkår som danske studerende. Den nordiske overenskomst 
om adgang til videregående uddannelser hviler således på frivillighed og en in-
tern forståelse mellem de nordiske lande om et vist kompensationsbehov. 

Jeg er glad for, at der i 1996 under den daværende SR-regering blev skabt enig-
hed mellem de nordiske lande om at betale en godtgørelse for de af deres stude-
rende, der studerer i et andet nordisk land.

Jeg har nu taget initiativ til igen at se på den økonomiske side af overenskomsten. 
På mødet i Nordisk Ministerråd den 25. april 2012 drøftede vi kompensations-
spørgsmålet, og der var enighed om, at se på en opjustering af taksterne i forbin-
delse med forhandlingerne om en forlængelse af overenskomsten, der udløber 
ved udgangen af året.

Disse forhandlinger er nu i slutfasen. Så snart der er en aftale på plads, vil jeg 
orientere Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser.


